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MUISTIO 
Karvianjoki –ryhmä 
7. kokous 
 
Aika: Tiistai 07.10.2008 kello 10.05-13.00 
Paikka: Eteläpään matkailukeskus, 29811 Siikainen 
 
 
 
1. Avaus  
 
Elina Joensuu avasi kokouksen. Kokouksen puheenjohtajaksi valittiin Siikaisten kunnanhallituksen puheenjohtaja Keijo 
Silvola. Jäsen/osallistujaluettelo päivitettiin muistion liitteeksi. Kunnanjohtaja Esa Hakala esitteli Siikaisten kuntaa - 
alueella on muun muassa 55 järveä ja yli 1 000 huvilaa. Koko kunnan kattava ranta-asemakaava mahdollistaa vielä 
lisärakentamista. Vesistöjen kunnostamiseen kunta ei ole kyennyt voimakkaasti osallistumaan. Kunnan palveluihin on 
panostettu paljon – muun muassa vesihuoltoon ja uuteen jätevedenpuhdistamoon. Jätevesien käsittelyssä pyritään 
opastamaan kuntalaisia myös taloudellisesti järkeviin ratkaisuihin. Jätehuolto perustuu kiinteistökohtaisiin kuljetussopi-
muksiin ja lajittelupisteisiin – kuitenkaan ekomaksujen pienlaskutukseen ei ole haluttu lähteä. Kunnassa on paljon per-
heyrityksiä – lomautuksia ei ole tarvittu, vaan ennemmin uhkana on työvoimapula. Elinkeinotoiminnan kehittämiseen 
kunta on panostanut muun muassa Eteläpään matkailukeskuksessa. 
 
 
2. Edellisen kokouksen muistio 
 
6. kokouksen muistio hyväksyttiin. 
 
 
3. Siikaisjärven kunnostusohjelma ja tilanne 
 
Altti Luoma esitelmöi syntymäkuntansa Siikaisten historiasta -  rautaveteläisten ja kyrösjärveläisten muinaisista eräretkis-
tä, kruunun torppien myötä alkaneesta pysyvästä asutuksesta 500 vuotta sitten, tiettömien taipaleiden takana eletystä 
elämästä, jonne venäläisetkään eivät 1700-luvun Isovihan aikana löytäneet, kuten ei juuri Merikarvian kappeliseurakun-
nan pappikaan myöhemmin … 1860-luvulla siikaislaisia koettelivat raskaat katovuodet, joiden aikana kirkonkirjoihin 
merkittiin yli 400 ihmisen kuolinsyyksi nälkä tai sen seuraukset. Väestölle tarvittiin lisää viljelymaata ja sitä voitiin karuilla 
mailla saada järvien laskujen myötä vesijätöistä. Pieniä järvenlaskuja toteutettiin jo 1800-luvun lopulla, mutta merkittä-
vimmät tehtiin 2. maailmansodan jälkeen asuttamisen yhä lisätessä maan tarvetta. Esimerkiksi Isojärveä, Siikaisjärveä ja 
Hirvijärveä laskettiin metrin verran ja Niemijärvi-Itäjärvi kuivui käytännössä kokonaan. Toisaalta myöhemmin Siikaisten 
vesistöille on tehty vesitilanteen parantamiseen tähtääviä järjestely- ja kunnostussuunnitelmia – muun muassa Siikais-
järvelle on tehty suunnitelmaa vedenpinnan nostamiseksi 30 cm pohjapadon avulla. Aietta vastustaa ennakkokäsityksen 
mukaan 10 % asianosaisista.  
 
Olli-Matti Verta ja Veijo Heikkilä kertoivat, että Siikaisjärvellä aiemmin toteutettu suunnittelutyö voitaneen saattaa lop-
puun Lounais-Suomen ympäristökeskuksen ja Siikaisten kunnan yhteistyönä. 
 
Altti Luoma, Jorma Pohjavirta ja Tauno Peltoniemi virittivät keskustelun Karvianjoen jokirapukannasta ja mahdollisista 
täplärapuistutukssta. Varsinais-Suomen TE-keskus/kalatalousyksikön Leena Rannikko kertoi kokouksen jälkeen sähkö-
postitse tilanteen: 
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"Siikaisjärven osakaskunta on hakenut lupaa täpläravun kotiuttamiseksi Siikaisjärveen. Täpläravun tuominen Karvianjo-
en vesistöalueelle ei ole TE-keskuksen noudattaman istutusstrategian mukaista – vesistöalue on tähän asti rajattu yk-
sinomaan kotimaiselle ravulle. TE-keskus on pyytänyt kalastusalueilta ja Satakunnan kalatalouskeskukselta lausuntoa 
hakemuksen johdosta. Lausuntoja on pyydetty 17.10.2008 mennessä. Mitään päätöksiä asiasta ei ole vielä tehty." 
 
 
4. Vesistöalueen kehittämisohjelma 
 
Elina Joensuu esitteli vesistöalueen kehittämisohjelman hankealoitteiden 07.05.2008 päivitetyn tilanteen. Todettiin, että 
ohjelma päivitetään 07.10.2008 tilanteeseen seuraavasti: 
 
Uudet hankkeet 

• Uksjoki, suunnitteluvaiheessa 
• Siikaisten lintuvedet, aloitevaiheessa. 

 
Poistettavat hankkeet 

• Karvianjoen tulevaisuustarkastelut, käynnistynyt 
• Karhoismajan vesireitit III, käynnistynyt 
• ForestFloodLIFE+, hylätty 
• RESTORE, hylätty. 

 
Päivitykset 

• Paikkatieto informaation ja vuorovaikutuksen välineenä, hakemusvaiheessa 
• Uksjärvi, suunnitteluvaiheessa. 

 
Kehittämisohjelman hankealoitteet löytyvät Internetistä www.ymparisto.fi/satavesi > Ohjelman toiminta > Vesistöalue-
toiminta 2007-2013 > Karvianjoki > Karvianjoen vesistöalueen kehittämisohjelma 
 
Juhani Dahl ja Tauno Peltoniemi tiedustelivat Karvianjoen kalataloudellisista kunnostuksista. Varsinais-Suomen TE-
keskus/kalatalousyksikön Leena Rannikko kertoi kokouksen jälkeen sähköpostitse tilanteen: 
 
"Karvianjoen vesistöalueella jo tehdyt kalataloudelliset kunnostukset ovat 
 
Aunesluoma 1991 
Pohjajoki 1995 
Merikarvianjoki 1996 
Pukanluoma 1997 
Karvianjoen yläosa Vatajankoskelle saakka 2002 
Kiviluoma 2007. 
 
Karvianjoen alaosan (Vatajankoskelta alkaen), Kynäsjoen ja Pomarkunjoen kalataloudellinen kunnostussuunnitelma on 
Länsi-Suomen ympäristölupaviraston käsittelyssä. Optimistinen toive on, että lupa tulisi talvella ja että kukaan ei valittaisi 
päätöksestä, jolloin töihin päästään ensi kesänä. 
 
Etelä- ja Noormarkunjoen kalataloudellinen kunnostussuunnitelma ei ole vielä lupaviraston käsittelyssä. Toteutukseen 
päästään aikaisintaan vuonna 2010. Kunnostus tulee viemään useita vuosia. Sahakosken kalatiesuunnitelmat ovat val-
mistuneet ja ovat menossa lupavirastoon talven aikana. Ahlströmin Makkarakosken voimala- ja kalatiehanke etenee 
omaa tahtiaan. 
 
Satakunnan luonnonsuojelupiiri toteuttaa Karvianjoen sivuluomien kunnostuksia omina talkootöinään. Luonnonsuojelu-
piiri on vuonna 2008 korjannut Pukanluoman kunnostuksia soraistamalla koskialueita.  
 
 Uusia kohteita arvioidaan ja otetaan suunnitteluun tarpeen mukaan. Esimerkiksi nyt on noussut esille idea kalatien ra-
kentamisesta Jyllin voimalaitoksen padon ohi. Vesistöalueella tarvitaan useita muitakin kalateitä mm. Pomarkunjokeen. 
Niiden priorisointi ja suunnittelu etenevät vaiheittain." 
 
Markku Suominen pyysi toimittamaan mahdollisia tietoja sekä entisistä että nykyisistä purotaimenkannoista.  
 

http://www.ymparisto.fi/satavesi
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Perustettiin työryhmät edistämään kolmen hankkeen toteuttamismahdollisuuksien selvittämistä ja nimettiin aloituspa-
laverien koollekutsujat: 
 
Siikaisjärvi, vedenpinnan noston suunnittelun ja lupahakemuksen loppuunsaattaminen 

• Veijo Heikkilä ja Olli-Matti Verta, Lounais-Suomen ympäristökeskus 
• Esa Hakala ja Anne Järvenranta, Siikaisten kunta 

 
Merikarvianjoki, täydentävät kalatalouskunnostukset 

• Jorma Huuhtanen, Merikarvian kunta 
• Elina Joensuu, Lounais-Suomen ympäristökeskus 

 
"Majava management", luonnon ja ihmisen arvojen yhteensovittaminen 

• Jorma Pohjavirta, Valkjärven vesiosuuskunta 
• Markku Suominen, Satakunnan luonnonsuojelupiiri. 

 
 
5. Toimintakertomus 2008 ja toimintasuunnitelma 2009 
 
Elina Joensuu esitteli luonnokset:  
 
Toimintakertomus 2008 
 
1. Kehittämisohjelman täydentäminen 
 

• Tavoitteet: ei kirjoitettu 
• Toimenpidetarpeet: ei kirjoitettu 
• Hankealoitteet: päivitetty säännöllisesti 
• Vesienhoidon toimenpideohjelman ja vesistöalueen kehittämisohjelman linkittäminen: ei tehty 
• Muu täydentäminen: hankkeiden arviointimenettelyä testattu 

 
2. Kehittämisohjelman toteuttaminen 
 

• Hankkeiden valmistelu alaryhmissä: toteutettu 
• Muu toteuttaminen: useita hankkeita edistetty yhteistyössä 

 
3. Ryhmän työskentely 
 

• Kokoukset I ja II: toteutettu 
• Kesäekskursio: toteutettu 
• Muu yhteydenpito: Internet-sivut 
• Ryhmän kokoonpanon täydentäminen: ei toteutettu aktiivisesti. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



        

 4 

Toimintasuunnitelma 2009 
 
1. Ryhmän työskentely 
 

                 
 
 

• Ryhmän kokoonpanon täydentäminen 
• SATAVESI-ekskursion 2009 järjestäjä on Karvianjoki-ryhmä ja kohde Karhoismajan vesireitit 

 
2. Karvianjoen kehittämisohjelma 
 

• Ohjelman täydentäminen ja päivittäminen 
• Hankearvioinnin soveltaminen ja kehittäminen 
• Hankkeiden edistäminen  
• Linkittäminen Satakunnan pintavesien toimenpideohjelmaan 

 
3. KARTUTA-hanke 
 

• Tulevaisuusskenaarioiden muodostaminen Karvianjoki-paneelissa ja työpajoissa 
 
4. Yleinen SATAVESI-toiminta 
 

• Foorumitoiminta (seminaarit ym.) 
• Karvianjoen pilottityön soveltaminen hankkeiden arvioinnissa 
• Selkämeren teemavuosi  
• Lounais-Suomen ympäristöohjelman toteutumisen seuranta 

 
Luonnokset hyväksyttiin kommentoitaviksi SATAVESI-vuosikokoukseen saakka. 
 
 
6. Tiedoksisaattoasiat  
 
Elina Joensuu esitteli tämänhetkisen hanketilanteen Karvianjoen kunnostusohjelmassa 2007-2015:  

 
  1. Karvianjoen kunnostusohjelman EAKR-käynnistyshanke 2006-2007 

• 150 000 €, toteutettu 
  2. Vuorovaikutuksen kehittäminen Karvianjoen kunnostuksessa –EAKR -hanke 2006-2007 

SATAVESI 
Vuosikokous 

Helmikuu 

Vesistöalueryhmä 
Kokous 
Maaliskuu 

Vesistöalueryhmä 
Kokous 
Lokakuu 

SATAVESI 
Ekskursio 

Elokuu 

 

Teemaryhmien 
kokoukset 2-4 ker-

taa vuodessa  

SATAVESI 
Seminaareja ym. 

Huhti-kesäkuu 
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• 70 000 €, toteutettu 
  3. Karvianjoen vesistön säännöstelyn MMM-kehittämishanke 2008-2010 

• ministeriön budjettivaroista, käynnissä 
  4. Karvianjoen kunnostusohjelman MAKE-koordinaatiohanke 2008-2010 

• 141 000 €, hakemus jätetty 
  5. ForestFlood LIFE+ -hanke 2009-2012 

• Noin 1 000 000 €, hylätty 
   6. Karvianjoen tulevaisuustarkastelut –EAKR-hanke 2008-2011 

• 195 000 €, käynnissä 
  7. Paikkatieto informaation ja vuorovaikutuksen välineenä Itämereen laskevien jokivesistöjen alueella –EAKR-  
    teemahanke 2009-2010 

• 100 000 €, hakemusvaiheessa 
  8. Kunnostusojitusten vesiensuojelu TehoVESU –luonnonhoitohanke 2008-2010 

• Noin 80 000 €, suunnittelussa 
  9. Pienvedet LUMENE ja V-S TE-keskus -hankkeet 2008 

• Noin 50 000 €, käynnissä 
10. RESTORE (Rehabilitation Strategies and Technologies to Reach Good Chemical and Ecological Status) EU 7.         
      puiteohjelma –hanke 9 800 000 €, hylätty 
11. INTEG Vesiensuojelua maaseudun kaavoitukseen – integroitua suunnittelua mallinnuksen ja paikkatiedon sovelluk     
      sella maaseutupolitiikan yhteistyöryhmä -hanke 

• Suunnittelussa. 
 
Altti Luoma muistutti, että myös vesistöalueella merkittävä turvetuotanto olisi saatava mukaan toimintaan, muun muas-
sa tuotantoalueiden yhdistetyn jälkikäytön ja vesiensuojelun merkeissä. 
 
Tietoa Selkämeren teemavuodesta löytyy www.rauma.fi/selkamerivuosi.  
 
Satakunnan rahoitusohjelmien 2007-2013 ajankohtaiseen tilanteeseen kannattaa perehtyä internet-sivuilla: 
 
MAKE ja Leader  
www.maaseutu.fi  
www.pohjois-satakunta.fi > Aktiivinen Pohjois-Satakunta ry/Pohjois-Satakunnan Leader 
www.karhuseutu.fi  
 
EAKR  Interreg IVA 
www.satakunta.fi > Satakuntaliitto > Rahoitus 
 
EAKR ja LIFE+ 
www.ymparisto.fi > Alueelliset ympäristökeskukset > Lounais-Suomen ympäristökeskus > Rahoitus ja avustukset > EU-
rahoitus 
www.ymparisto.fi > Kansainväliset asiat > Europan unioni > Life+ -rahoitus. 
 
Vesipolitiikan puitedirektiiviin ja vesienhoidosta annettuun lakiin perustuvat Lounais-Suomen vesienhoidon toimenpi-
deohjelmat ovat valmisteltavina. Luonnoksiin voi tutustua ja niitä kommentoida Internetissä www.ymparisto.fi/los  
Ympäristönsuojelu > Vesienhoidon suunnittelu ja yhteistyö  > Toimenpideohjelmat. 
 
Olli-Matti Verta kertoi Karvianjoen vesistön säännöstelyhankkeessa ajankohtaisinta olevan "Vesistön tila ja käyttö" –
kyselyn toteuttaminen. Kysely on lähetetty otannalla valituille 2 000 taloudelle, mutta siihen toivotaan kiinnostunei-
den vastaavan myös Internetissä www.ymparisto.fi/los > Karvianjoen vesistön säännöstelyn kehittäminen. Kyselyn 
tueksi  tehdään myös haastatteluja. Hankkeelle perustetaan ohjausryhmä alkuvuodesta 2009. 
 
Markku Suominen kertoi, että Pohjois-Satakunnassa ja Pohjanmaalla kesällä toteutettuihin purokunnostuksiin voi 
perehtyä Internetissä www.sll.fi/pohjanmaa/lumene.  
 
 
7. Mahdolliset muut asiat 
 
Ei ollut. 

http://www.rauma.fi/selkamerivuosi
http://www.maaseutu.fi/
http://www.pohjois-satakunta.fi/
http://www.karhuseutu.fi/
http://www.satakunta.fi/
http://www.ymparisto.fi/
http://www.ymparisto.fi/
http://www.ymparisto.fi/los
http://www.ymparisto.fi/default.asp?node=1389&lan=fi
http://www.ymparisto.fi/default.asp?node=15088&lan=fi
http://www.ymparisto.fi/los
http://www.sll.fi/pohjanmaa/lumene
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8. Seuraavat kokoukset 
 
SATAVESI-vuosikokous on tiistaina 03.02.2009 Merikarvialla. 
Karvianjoki-ryhmän seuraava kokous on maaliskuun lopulla 2009 Porissa, Honkajoella tai Kauhajoella.  
 
 
9. Päätös 
 
Puheenjohtaja päätti kokouksen. 
 
 
 
 
 
 
Muistion laati 
 
Elina Joensuu 
Koordinaattori 


